
Forslag til revideret regulativ for
husholdningsaffald

HØRINGSTYPE
Andet

OMRÅDE
Hele byen

TIDSPERIODE FOR HØRINGEN
18. april 2023 til 16. maj 2023

INDSENDELSESFRIST FOR HØRINGSSVAR
16. maj 2023

HØRING IKKE ÅBEN

Sortering af flere affaldstyper, Storskrald bliver til Stort indbo og indendørs træ og stop for
midlertidige containere .

Københavns Kommunes regulativ for husholdningsaffald skal revideres, fordi der skal sorteres flere
typer affald til genanvendelse. Det skal der, så Københavns Kommune kan reducere mængden af
affald, som sendes til forbrænding og nå målet i Ressource- og Affaldsplan 2024 Cirkulær København,
om, at 70 procent af husholdningsaffaldet skal indsamles til genanvendelse.

Det reviderede regulativ indeholder forslag om, at borgerne skal sortere bleaffald, pottemuld,
dyrestrøelse, keramik og porcelæn til genanvendelse i stedet for at smide det i restaffaldet. Bleaffald
skal indsamles i separate beholdere, pottemuld og dyrestrøelse skal indsamles sammen med
haveaffald, og keramik og porcelæn skal indsamles i miljøskabet og –boksen sammen med farligt
affald.

Borgerne skal først begynde at sortere i de nye typer affald, når der gives meddelelse om det.

Regulativet indeholder også forslag om, at “Storskrald” ændrer navn til “Stort indbo og indendørs
træ”. Navneskiftet skal signalere, dels at affaldet er en værdifuld ressource og ikke skrald, og dels at
andre typer affald, fx trykimprægneret træ, pap- og plastaffald, skal sorteres og afleveres i andre
affaldsordninger.

Og endelig er der forslag om, at det ikke længere skal være muligt at bestille midlertidige containere
til storskrald og haveaffald. Det skyldes bl.a., at alt for mange typer affald blandes sammen i
containerne, og at affaldet derfor bliver forurenet og ikke kan genanvendes.

De foreslåede ændringer er angivet med ændringsmarkeringer.

pdfRegulativ for husholdningsaffald (udkast).pdf

HØRINGSSVAR

https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/regulativ_for_husholdningsaffald_udkast.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/regulativ_for_husholdningsaffald_udkast.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/regulativ_for_husholdningsaffald_udkast.pdf


ID DATO INDSENDT AF ORGANISATION POSTNR BY

19 16.05.2023 Claus Høyer HF Rosen 2300 København S

18 16.05.2023 Brønshøj-
Husum
Lokaludvalg

2700 Brønshøj

17 16.05.2023 Alex Heick Bispebjerg
Lokaludvalg

2400 København NV

16 15.05.2023 Københavns
Ældreråd

Københavns
Ældreråd

2200 København N

15 15.05.2023 Ole H. L.
Nielsen

ARC 2300 Kbh S

14 14.05.2023 Jens Peter
Mortensen

Initiativtager til
snarlig stiftelse af
foreningen Zero
Waste Danmark

2100 KØBENHAVN Ø

13 12.05.2023 Mette Jensen,
Formand HF
1907

HF 1907 2300 København S

12 12.05.2023 Annette
Hejgaard

N/F Solskrænten 2450 København SV.

11 11.05.2023 Nørrebro
Lokaludvalg

Nørrebro
Lokaludvalg

2200 København N

10 11.05.2023 Ole Finsen FINSEN EJENDOMME
ApS

1253 København K

9 10.05.2023 Valby
Lokaludvalg

2500 Valby

8 09.05.2023 Asger 1112 Kbh K

7 09.05.2023 Majbrit
Andersen

2450 København SV

6 08.05.2023 Miljøpunkt
Amager

Miljøpunkt Amager 2300 København S

5 08.05.2023 Dan Bengtsson Hf. Røde Mellemvej 2300 2300

4 03.05.2023 Morten Bendix
Nielsen,
Formand

HF. Sydgrænsen 2770 Kastrup

3 03.05.2023 Christianshavn
s Lokaludvalg

Christianshavns
Lokaludvalg

1599 København V



2 03.05.2023 Vesterbro
Lokaludvalg

Vesterbro
Lokaludvalg

1758 København V

1 19.04.2023 Tobias Kolonihaveforening
en 4. maj 1921

2100 København Ø,
Danmark



Svar til: Høring 60245 af: Claus Høyer
APPLICATION DATE
16. maj 2023

SVARNUMMER
19

INDSENDT AF
Claus Høyer

VIRKSOMHED / ORGANISATION
HF Rosen

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Kløvermarksvej 601-699

HØRINGSSVAR

I lighed med de mange høringssvar fra blandt andet andre haveforeninger, vil vi her fra HF Rosen på
Kløvermarksvej protestere mod planerne om ophør af muligheden for at kunne bestille containere til
grønt haveaffald.

Der er mange af vores medlemmer der ikke har bil, og ud af foreningens 48 medlemmer er der kun 1
der har trailer. Det vil specielt for vores ældre medlemmer være tæt på umuligt at få bortskaffet det
haveaffald der uvægerligt kommer i løbet af en sæson. Med havelodder på 200-300 kvm har vi ingen
mulighed for at etablere rottesikrede komposteringsanlæg der kan opfylde behovet.

Vi beder derfor om at regulativet tages op til genovervejelse så vi bibeholder mulighed for grønne
containere.

Mvh

Bestyrelsen HF Rosen, Kløvermarksvej 601-699, 2300 København S

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-claus-hoyer


Svar til: Høring 60245 af: Brønshøj-Husum Lokaludvalg
APPLICATION DATE
16. maj 2023

SVARNUMMER
18

INDSENDT AF
Brønshøj-Husum Lokaludvalg

BY
Brønshøj

POSTNR.
2700

ADRESSE
Kobbelvænget 65

HØRINGSSVAR

Høringssvar vedr. forslag til ændring af
affaldsregulativ
 

Ændring af muligheden for at bestille midlertidige containere

Det fremgår af regulativet, at borgerne ikke længere kan bestille containere, hvis man har store
mængder haveaffald eller affald af stort indbo eller indendørs træ, der ikke kan håndteres under det
som hidtil har været kendt som storskraldsordningen. Den manglende mulighed for at bestille
containere er et problem i forbindelse med større oprydninger og med at bortskaffe haveaffald.
Såfremt man ikke kan bestille container i den kommunale ordning, stiller man implicit krav om, at
man skal have bil for at komme af med storskrald og haveaffald. Vi er klar over, at de opstillede
containere på nuværende tidspunkt bliver brugt af andre borgere end bestilleren, hvilket resulterer i
blandet affald. Dette kunne undgås ved at anvende lukkede og aflåselige containere.

 

Ændring af navn på ”storskrald”

Det skal være let og simpelt at komme af med sit affald på en ordentlig måde. Resultatet af at
“Storskrald” ændrer navn til “Stort indbo og indendørs træ” kan gøre, at det affald, man vil forhindre i
bliver smidt ud her, bliver smidt andre steder fx i naturen.

 

Antal fraktioner

Mange villaejere i Brønshøj-Husum har problemer med at få plads til de eksisterende

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-bronshoj-husum-lokaludvalg


sorteringsfraktioner på deres grunde. Udvalget mener derfor, at det er vigtigt, at der ikke kommer
flere beholdere til affald til private. Hvis der fx skal være separate beholdere til bleaffald indstiller
lokaludvalget til, at andre beholdere bliver lavet til torums beholdere med flere fraktioner.

 

Christoffer Rosenkrands

Forperson for Brønshøj-Husum Lokaludvalg

 

David Grolin

Forperson for Brønshøj-Husum Lokaludvalgs Byudviklingsudvalg

MATERIALE:
hoeringssvar vedr. forslag til aendring af affaldsregulatin.pdf



hoeringssvar_vedr._forslag_til_aendring_af_affaldsregulatin.pdf

     
Sekretariatet for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  
 

  

   

 

 

 

 

  
Høringssvar vedr. forslag til ændring af affaldsregulativ 

 

Ændring af muligheden for at bestille midlertidige containere 

Det fremgår af regulativet, at borgerne ikke længere kan bestille contai-

nere, hvis man har store mængder haveaffald eller affald af stort indbo 

eller indendørs træ, der ikke kan håndteres under det som hidtil har væ-

ret kendt som storskraldsordningen. Den manglende mulighed for at 

bestille containere er et problem i forbindelse med større oprydninger 

og med at bortskaffe haveaffald. Såfremt man ikke kan bestille container 

i den kommunale ordning, stiller man implicit krav om, at man skal have 

bil for at komme af med storskrald og haveaffald. Vi er klar over, at de 

opstillede containere på nuværende tidspunkt bliver brugt af andre 

borgere end bestilleren, hvilket resulterer i blandet affald. Dette kunne 

undgås ved at anvende lukkede og aflåselige containere. 

 

Ændring af navn på ”storskrald” 

Det skal være let og simpelt at komme af med sit affald på en ordentlig 

måde. Resultatet af at “Storskrald” ændrer navn til “Stort indbo og in-
dendørs træ” kan gøre, at det affald, man vil forhindre i bliver smidt ud 

her, bliver smidt andre steder fx i naturen. 

 

Antal fraktioner 

Mange villaejere i Brønshøj-Husum har problemer med at få plads til de 

eksisterende sorteringsfraktioner på deres grunde. Udvalget mener 

derfor, at det er vigtigt, at der ikke kommer flere beholdere til affald til 

private. Hvis der fx skal være separate beholdere til bleaffald indstiller 

lokaludvalget til, at andre beholdere bliver lavet til torums beholdere 

med flere fraktioner. 

 

Christoffer Rosenkrands 

Forperson for Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

 

David Grolin 

Forperson for Brønshøj-Husum Lokaludvalgs Byudviklingsudvalg 

16.maj 2023 

 

 

 

Sekretariatet for Brønshøj-

Husum Lokaludvalg 

Kobbelvænget 65 

2700 Brønshøj 

 

EAN-nummer 

5798009800404 

 



Svar til: Høring 60245 af: Alex Heick
APPLICATION DATE
16. maj 2023

SVARNUMMER
17

INDSENDT AF
Alex Heick

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Bispebjerg Lokaludvalg

BY
København NV

POSTNR.
2400

ADRESSE
Rentemestervej 76, 2, sal

HØRINGSSVAR

se vedhæftede fil

MATERIALE:
hoeringssvar regulativ husholdningsaffald. bispebjerg lokaludvalg. pdf.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-alex-heick


hoeringssvar_regulativ_husholdningsaffald._bispebjerg_lokaludvalg._pdf.pdf

  
Bispebjerg Lokaludvalg 

  

Høringssvar vedr. revideret regulativ for husholdningsaffald 

 

Bispebjerg Lokaludvalg takker for muligheden for at kommentere på forslaget om 

et revideret regulativ for husholdningsaffald.   

Høringssvaret har været drøftet på bymiljøudvalgsmødet, og er efterfølgende 

godkendt af formandskabet. Som en slags ekstern høring har vi forinden spurgt 

borgerne om sagen via facebook. 

 

Det reviderede regulativ betyder blandt andet, at borgerne skal sortere 

bleaffald, pottemuld, dyrestrøelse, keramik og porcelæn til genanvendelse i 

stedet for at smide det i restaffaldet. Bleaffald skal indsamles i separate be-

holdere, pottemuld og dyrestrøelse skal indsamles sammen med haveaffald, 

og keramik og porcelæn skal indsamles i miljøskabet og – boksen sammen 

med farligt affald. Herudover ændrer storskrald navn til stort indbo og inden-

dørs træ for at signalere, at der er tale om værdifulde ressourcer. 

I forbindelse med de eksterne tilbagemeldinger på facebook m.v. fremfører 

flere borgere bekymringer over, hvordan man i et lille køkken skal skaffe 

yderligere plads til ekstra sorteringsfraktioner. Tilsvarende er villaejere be-

kymret for at få føjet endnu en plasticbeholder til den i forvejen store sam-

ling, som man allerede har.  

Bispebjerg hilser dog generelt forslaget om mere sortering velkomment for at 

kunne nå målet om 70 procent genanvendelse af husholdningsaffald.  

Nogle af fraktionerne er selvsagt nødt til at være et tilvalg. I forhold til sortering af 

eksempelvis bleaffald, betyder det en fraktion mere til sortering. I etageejen-

domme må det betyde en automatisk opstilling af en beholder i gårdanlægget. 

For villaejere bør det til gengæld komme an på, om husstanden overhovedet har 

behov for denne fraktion, som derfor skal kunne meldes til og fra. 

 

Herudover påpeger lokaludvalget, at det er vigtigt at informere bredere om, hvor-

dan disse fraktioner rent faktisk genanvendes, for at sikre borgernes opbakning. 

  

 

Venlig hilsen 

 

Alex Heick 

Formand for Bispebjerg Lokaludvalg  

 

15. maj 2023 

 

 

 

Sekretariatet for Bispebjerg 

Lokaludvalg 

Rentemestervej 76 

2400 København NV 

 

EAN-nummer 

5798009800428 

 



Svar til: Høring 60245 af: Københavns Ældreråd
APPLICATION DATE
15. maj 2023

SVARNUMMER
16

INDSENDT AF
Københavns Ældreråd

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Københavns Ældreråd

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Borups Allé 41

HØRINGSSVAR

Vedlagt er Københavns Ældreråds høringssvar vedr. forslag til revideret regulativ for
husholdningsaffald. 

MATERIALE:
koebenhavns aeldreraads hoeringssvar vedr. forslag til revideret regulativ for husholdningsaffald.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-kobenhavns-aeldrerad


koebenhavns_aeldreraads_hoeringssvar_vedr._forslag_til_revideret_regulativ_for_husholdningsaffald.p
df

   

Københavns Ældreråd  

           
aeldreraadet@kk.dk  
 
+ 45 20 49 18 68  
 
www.aeldreraadet.kk.dk 

 
Teknik- og Miljøforvaltningen                                                   15. maj 2023                       
Københavns Kommune          

    
 
 
 
 

Københavns Ældreråds høringssvar vedr. forslag til revideret regulativ 
for husholdningsaffald 
 
Ældrerådet har drøftet forslaget til revideret regulativ for husholdningsaffald. I rådet 
støtter vi naturligvis målet i Ressource- og Affaldsplan 2024 Cirkulær København om, 
at 70 procent husholdningsaffald skal indsamles til genanvendelse.   
 
I Ældrerådet har vi dog en bekymring for ældre, som af helbredsmæssige årsager 
eller på grund af mangel på egnede forhold i boligen ikke har mulighed for at 
affaldssortere. Det er rådets holdning, at disse borgere enten bør ’fritages’ fra 
ordningen eller bevilges hjælp til at sortere affald og til at bringe affaldet ned fra 
lejligheden. Vi ved, at nogle borgere er visiteret til hjemmepleje, herunder også 
hjælp til affald, og vi skal i rådet derfor også opfordre til, at Teknik- og 
Miljøforvaltningen inddrager Sundheds- og Omsorgsforvaltningen og 
Socialforvaltningen, som varetager hjemmeplejen, om de relevante ændringer.  
 
Det fremgår af regulativet, at Teknik- og Miljøforvaltningen kan vælge at opstille 
beholdere hos grundejer og at opstille beholdere og containere i nærområdet til 
opbevaring af bleaffald. Det er imidlertid uklart, hvor og ud fra hvilke kriterier 
nærområdet defineres. Vi har i rådet en bekymring for, hvorvidt alle borgere har 
mulighed for let at tilgå beholdere og containerne, og vi skal bl.a. opfodre til, at 
placeringer af opsamlingsbeholdere fx sker i samarbejde med lokaludvalg og øvrige 
relevante parter. 
 
Vi undrer os i rådet derudover over formuleringerne i afsnittet om Digital 
selvbetjeningen, idet det fremgår, at meddelelser til kommunen i relation til 
affaldsordninger omfattet af regulativet skal indgives ved anvendelse af Københavns 
Kommunes digitale selvbetjeningsløsning, og at meddelelser, som ikke indgives ved 
digital selvbetjening, afvises af kommunalbestyrelsen, medmindre der foreligger 
særlige forhold, der gør, at meddelelsen ikke må forventes at kunne indgives ved 
digital selvbetjening. Vi skal her opfordre til, at det konkretiseres, hvor borgere kan 
henvende sig for nærmere afklaring af disse forhold, eller at det fx skrives ind, at det 
bl.a. gælder borgere, som er fritaget fra Digital Post.  
 
Derudover skal vi afslutningsvis opfordre til, at der sker en ordentlig kommunikation 
til borgere, når affaldsregulativet træder i kraft.  
 
Vi står naturligvis til rådighed for yderligere drøftelse af høringssvaret. 
 
Venlig hilsen 
 
Kirsten Nissen Peder Blom  
Formand  Formand, Ældrerådets Teknik- og Miljøudvalg  
 



Svar til: Høring 60245 af: Ole H. L. Nielsen
APPLICATION DATE
15. maj 2023

SVARNUMMER
15

INDSENDT AF
Ole H. L. Nielsen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
ARC

BY
Kbh S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Vindmøllevej 6

HØRINGSSVAR

Se vedlagte høringssvar

MATERIALE:
hoeringssvar vedr. regulativ.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-ole-h-l-nielsen


hoeringssvar_vedr._regulativ.pdf

 
  
  

Notat 
 
 
Vedr. høringssvar til regulativ for husholdningsaffald 
 
 

15. maj 2023 
Sagsnr. 23/421 
Dok. nr.  
Initialer OHLN 
 
Side 1 af 1 

Til Københavns Kommune, Teknik- og Miljøforvaltningen  
(indsendt via blivhoert.kk.dk) 

Kopi til 
 

 

 
 
 
 
Københavns Kommune har den 18. april igangsat høring af forslag til revideret regulativ for hushold-
ningsaffald med frist for indsendelse af svar den 16. maj 2023. 
 
I/S Amager Ressourcecenter (ARC) varetager ydelser vedrørende affaldsindsamling for Københavns 
Kommune og har i den forbindelse følgende bemærkning til regulativforslaget: 
 

Bestemmelse Bemærkning 
§ 28 Ordning for bleaffald  
Af § 28.4 under særlige tømmesystemer 
fremgår, at ARC skal godkende en eventuel 
anden opbevaring af bleaffald.  

Generelt bemærkes, at Teknik- og Miljøforvaltningen er 
tillagt myndighedsopgaver i forhold til en række ordnin-
ger, hvilket er afspejlet i flere rettelser i regulativet.  
 
Da godkendelse af anden opbevaring af bleaffald vur-
deres at indebære myndighedsudøvelse foreslås det 
angivet, at kommunen – og ikke ARC - træffer afgø-
relse om eventuel anden opbevaring. Opgaven kan 
analogt med øvrige ændringer f.eks. tillægges Teknik- 
og Miljøforvaltningen, hvilket ses at give den fornødne 
placering af myndighedskompetencen i kommunen. 
 

 



Svar til: Høring 60245 af: Jens Peter Mortensen
APPLICATION DATE
14. maj 2023

SVARNUMMER
14

INDSENDT AF
Jens Peter Mortensen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Initiativtager til snarlig stiftelse af foreningen Zero Waste Danmark

BY
KØBENHAVN Ø

POSTNR.
2100

ADRESSE
Slagelsegade 14, 2.tv., 14, 2.tv.

HØRINGSSVAR

Høringssvar til høring om Affaldsregulativ 2023

Fra en af initiativtagerne til snarlig stiftelse af miljøorganisationen

Zero Waste Danmark, Jens Peter Mortensen

Genbrug af emballager i husholdningsaffald

Ved genbrug af emballager i husholdningsaffald er der en enorm gevinst i ressource besparelser og
mindre klimapåvirkning fremfor hele tiden at skulle producere nye emballager. Det er derfor en
skuffelse, at affaldsregulativet mangler ordninger for genbrug af emballager.

Kun glasaffald sorteres til genbrug. Det er imidlertid ikke nævnt i affaldsregulativet. Glasaffald, der
samles ind i kuber, sendes til sortering. Vinflasker sorteres ud til vask og genopfyldning svarende til
31 % af glasaffald.

Mængden af glasaffald til genbrug kan øges ganske betragteligt. Det kræver imidlertid, at kommunen
begynder at samarbejde med de ansvarlige producenter, der fra 1. januar 2025 har ansvar og skal
betale for affaldsbehandling af emballager.

Et sådant arbejde med ansvarlige producenter kan øge genbrug ikke kun for glasemballager men
også for plastemballager.

Kommunens engagement i samarbejder med ansvarlige producenter er imidlertid helt fraværende.

Det foreslås, at kommunen skal arbejde med genbrug af emballager og ordningerne skal
fremgå af affaldsregulativet.

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-jens-peter-mortensen


Sortering af restaffald ligner Green Washing

Politikerne i Teknik- og Miljøforvaltningen har mandag den 8. maj besluttet, at ARC skal etablere et
sorteringsanlæg til sortering af genanvendeligt affald fra restaffald for at kunne få en omsætning, der
gør det muligt at importere affald til forbrænding.

Det giver ingen mening.

Det kunne være nogen skulle overveje at få Ombudsmanden til at kigge nærmere på, at
dette projekt ikke skal betegnes som en del af en grøn omstilling men som Green
Washing.

 

Prisen på en spand til restaffald

Affaldsregulativet henviser til et takstblad, hvor de forskellige afgifter præsenteres. Beskrivelsen af
afgifterne er svære at gennemskue. Hvordan afgifterne fastsættes på de enkelte affaldsfraktioner er
ikke forklaret.

Afgifterne skal afspejle udgifterne til affaldsbehandlingen. De må ikke give overskud og heller ikke
give underskud. De skal hvile i sig selv. Det er således afgiften på indsamling og behandling af
restaffald, der skal finansiere forbrændingsanlægget ARC.

Udgifterne til affaldsforbrænding er steget ganske betragteligt med bygning af ARC. Det må derfor
forventes, at affaldsafgiften sættes op.

En lille spand til restaffald koster 3.000 kr. pr. år. Det har den gjort minimum siden 2011. Da ARC er
bygget med dobbeltkapacitet af, hvad der kan leveres fra de 5 ejerkommuner, så skal afgiften på en
spand til restaffald som minimum fordobles.

Derudover kommer ca. halvdelen af indtægterne til ARC fra levering af varme. Er der ikke noget
affald, så tjenes disse penge imidlertid heller ikke. Derfor må afgift til en spand til restaffald yderligere
fordobles.

Det foreslås derfor, at den samlede afgift til en spand til restaffald skal finansiere ARC og
skal som minimum firedobles.

 



Svar til: Høring 60245 af: Mette Jensen, Formand HF 1907
APPLICATION DATE
12. maj 2023

SVARNUMMER
13

INDSENDT AF
Mette Jensen, Formand HF 1907

VIRKSOMHED / ORGANISATION
HF 1907

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Persillegangen 14

HØRINGSSVAR

Vi ser som kolonihaveforening meget nødigt, at muligheden for at bestille midlertidige containere til
storskrald og haveaffald ophører. Det er en stor og nødvendig hjælp for vores medlemmer - især
for dem uden bil og trailer, at vi kan have en fælles løsning til at komme af med storskrald og
haveaffald. Samtidig mindsker de fælles containere trafikken til genbrugspladserne. 

Vi er meget opmærksomme på, at der ikke kommer noget i containerne, som ikke hører til, så der
må kunne findes en løsning på, at alt for mange typer affald blandes sammen i containerne, og at
affaldet derfor bliver forurenet og ikke kan genanvendes, som I skriver. Især containerne med
haveaffald er vigtige for os og må kunne bevares ift. dette argument. 

Vi håber, at dette forslag genovervejes og trækkes tilbage, da containerne bidrager til at
bevare kolonihaveforeningernes mangfoldige liv. Om ikke andet kan vi forhåbentlig beholde
muligheden for containere til haveaffald, som vi ikke kan forstå argumentet imod. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-mette-jensen-formand-hf-1907


Svar til: Høring 60245 af: Annette Hejgaard
APPLICATION DATE
12. maj 2023

SVARNUMMER
12

INDSENDT AF
Annette Hejgaard

VIRKSOMHED / ORGANISATION
N/F Solskrænten

BY
København SV.

POSTNR.
2450

ADRESSE
K:M:Klausens Gade 32, 3tv.

HØRINGSSVAR

Vi er en lille daghave i Sydhavnen. Vi synes, det er en stor udfordring for vores medlemmer, hvis det
fremover ikke bliver muligt, at bestille containere til storskrald og i særdeleshed til grønt affald.

Mange af vores medlemmer har ikke mulighed for selv at fragte deres affald til genbrugsstationen.
Det vil stille dem i en meget vanskelig situation, når de feks. har haveaffald til udsmidning. Vi er,
synes vi selv, miljøbevidste i vores lille haveforening. Vi går ind for biodiversitet. Vi har alle
kompostbeholdere. Mange har flere og en del har også kvashegn. Vi må dog sande, at vores haver og
fællesområder er for små til, at vi kan bevare alt vores haveaffald internt.

På nuværende tidspunkt bestiller vi storskraldscontainer een gang årligt, og grøntcontainer flere
gange i sæsonen, der løber fra april-oktober. Det gør vi, for at tilgodese de af vores medlemmer der
ellers ikke vil have mulighed for at bortskaffe deres haveaffald på anden vis.

I håb om lydhørhed fra jeres side

Venlig hilsen

Annette Hejgaard

Formand i N/F Solskrænten

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-annette-hejgaard


Svar til: Høring 60245 af: Nørrebro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
11. maj 2023

SVARNUMMER
11

INDSENDT AF
Nørrebro Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Nørrebro Lokaludvalg

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Nørrebrogade 208

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede høringssvar. 

MATERIALE:
hoeringssvar fra noerrebro lokaludvalg vedr. forslag til revideret regulativ for husholdningsaffald.pdf
hoeringssvar fra noerrebro lokaludvalg vedr. hoering af regulativer for affald.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-norrebro-lokaludvalg
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Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   
 
   
      

  
Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. forslag til 
revideret regulativ for husholdningsaffald 
 

Vi ser med stor glæde frem til at Københavns Kommunes regulativ for 
husholdningsaffald bliver revideret, vi ønsker at der sorteres flere typer 
affald til genanvendelse. Så vi som borgere i Københavns Kommune 
kan reducere mængden af affald, som sendes til forbrænding og nå 
målet i Ressource- og Affaldsplan 2024 Cirkulær København, om, at 70 
procent af husholdningsaffaldet skal indsamles til genanvendelse. 

Det reviderede regulativ indeholder forslag om, at borgerne skal sortere 
bleaffald, pottemuld, dyrestrøelse, keramik og porcelæn til 
genanvendelse i stedet for at smide det i restaffaldet. Bleaffald skal 
indsamles i separate beholdere, pottemuld og dyrestrøelse skal 
indsamles sammen med haveaffald, og keramik og porcelæn skal 
indsamles i miljøskabet og –boksen sammen med farligt affald. 

Regulativet indeholder også forslag om, at “Storskrald” ændrer navn til 
“Stort indbo og indendørs træ”. Navneskiftet skal signalere, dels at 
affaldet er en værdifuld ressource og ikke skrald, og dels at andre typer 
affald, fx trykimprægneret træ, pap- og plastaffald, skal sorteres og 
afleveres i andre affaldsordninger. 

Og endelig er der forslag om, at det ikke længere skal være muligt at 
bestille midlertidige containere til storskrald og haveaffald. Det skyldes 
bl.a., at alt for mange typer affald blandes sammen i containerne, og at 
affaldet derfor bliver forurenet og ikke kan genanvendes. 

Vi ser også frem til at flere af tiltagene som er godkendte i 
Midtvejsevalueringen af Ressource- og Affaldsplan 2024, august 2022, 
vil blive implementeret, så som forsøg med affaldsskakt lukninger.  

Vi har desværre set os nødsaget til at genfremsende vores høringssvar 
fra 2022, da disse forslag ikke er indarbejdet i København Kommune. 
Priserne er fra 2022 og skal selvfølgelig reguleres (se bilag 1).   

Vi er selvfølgelig opmærksomme på at beslutningen fra 
Borgerrepræsentationen d. 15. december 2022: Forsøg med 

11. maj 2023 

Sagsnummer 
2023-0211865 
 
Dokumentnummer 
2023-0211865-1 

 
 
Sekretariatet for Nørrebro 
Lokaludvalg 
Nørrebrogade 208 
2200 København N 
 
EAN-nummer 
5798009800466 
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sammenlægning af sorteringspunkter og private affaldsløsninger, 
Nørrebro. Som vi med stor glæde arbejder for at indhøste yderligere 
erfaringer, som så kan underbygge vores indsigelse fra 2022. 

 

Venlig hilsen 
Mogens Petersen 
Forperson for Nørrebro Lokaludvalg 
 

 



hoeringssvar_fra_noerrebro_lokaludvalg_vedr._hoering_af_regulativer_for_affald_0.pdf

     
Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   
 
   
      

  
Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. høring af 
regulativer for affald 

Høringssvaret er udarbejdet på baggrund af drøftelser på Byrum, 
Miljø og Trafikarbejdsgruppens seneste møde, samt i tæt dialog 
med Miljøpunkt Nørrebro. 
 
Lokaludvalgets kommentarer er indskrevet med blåt. 
 
§ 3 Definitioner 
Generel definition i regulativet 
Forslag til generel tekstændring: ”Opsamlingssteder for affald” 
burde ændres til Miljøstation / nedgravet Miljøstation med vægt på 
at affald er en ressource.  
Begrundelse: der er rigtig mange betegnelser i regulativet f.eks. 
stadepladser/ affaldsøer/ miljøstationer/ ressourcepladser m.fl. 
Dette kan opstrammes med en betegnelse som i de andre nordiske 
lande: Miljøstation. Dette viser også hvad formålet er: Ikke at 
bortskaffe affald, men sortere/genanvende affaldet som en 
ressource.    
 
§ 9.4 Beholdere, Særlige tømmesystemer 
 
”Grundejer skal oplyse navn og kontaktinformation på en 
affaldsansvarlig som kommunen kan kontakte om det særlige 
tømmesystem gennem Nem Affaldsservice på 
www.nemaffaldsservice.kk.dk.”  
 
Kommentar: Al kommunikation til og fra TMF til de enkelte 
grundejere, skal sendes i kopi til den affaldsansvarlige.  
 
Begrundelse: Normalt er det administratoren, der får besked om 
hvad der er galt, og ikke dem som har affaldet inde på livet. 
 
 
§ 9.4 og fortløbende § Beholdere, Særlige tømmesystemer  

18. marts 2021 

Sagsnummer 
2021-0084035 
 
Dokumentnummer 
2021-0084035-1 

 
 
Sekretariatet for Nørrebro 
Lokaludvalg 
Nørrebrogade 208 
2200 København N 
 
EAN-nummer 
5798009800275 
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Vi ønsker at der bliver tilføjet at afsnit om køreadgang for tømning af 
nedgravede miljøstationer.  
”Fra NEDGRAVEDE BEHOLDERE Retningslinjer for etablering af 
nedgravede - eller delvist nedgravede affaldsløsninger på privat 
grund i boligselskaber mv:” 

Kørearealerne skal:  

• Kunne tåle tung trafik op til 32 ton totalvægt 

• Være minimum 3,6 m brede, og kranbilens støtteben skal kunne 
slås ud  

• Være udformet så kranbilen ubesværet kan køre til og fra 
tømmestedet. Der skal, hvis det vurderes nødvendigt, etableres et 
vendeareal til en lastbil med en længde på 10 meter. 

Der bør kunne etableres et afhentningssystem, så det er muligt af 
afhente affald/ressourcer i nedgravede miljøstationer i svært 
tilgængelige områder med indkørsel gennem en et-sporet gade og 
bakning med mindre lastbiler op 10 meter - hvis lastbilen er udstyret 
med bakkamera og bakalarm med lys og lyd. 
Begrundelse Mange steder er det ikke muligt at komme frem. Byen 
er bygget for 100 år siden og adgangsforholdet er ikke alle steder 
optimale. Derfor er det ok at man bruger lastbiler, der er 10 meter. 
Dette skal fastholdes.  
 
§ 9.5 Kapacitet for beholdere  
”Kommunen fastsætter, ud fra en vurdering af adgangsforhold, 
pladsforhold og affaldsmængde m.v., beholdernes type samt 
kapacitet for hver enkelt ejendom. Kapacitet skal fastsættes således, 
at der med den fastsatte tømningsfrekvens ikke sker overfyldning. 
Kapacitet for særlige tømmesystemer fastsættes i forbindelse med 
Teknik- og Miljøforvaltningens godkendelse af det særlige 
tømmesystem som nævnt under § 9.4.” 
Forslag; Kommunen skal tage udgangspunkt i den volumen, som 
der forefindes, og hensyn til statistiske forhold som beboere per 
husstand og socioøkonomisk status mv. Ved fortsat uenighed kan 
grundejer foretage en undersøgelse af kapacitetsbehov ved hjælp at 
uvildig fagmand. 
 
Begrundelse: Vi har eksempler på, at forvaltningens vurderinger er 
urealistiske og unuancerede. Forvaltningen opdaterer deres 
standarder jævnligt, men trækker tilsyneladende et gennemsnitstal 
ned over alle ejendomme. Problemet er især akut for nedgravede 
beholdere som ifølge den videnskabelige litteratur har et andet 
vægtfyldeforhold end de traditionelle beholdere. Men 
tilsyneladende har kommunen aldrig lavet en specifik undersøgelse 
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af kapacitet i forhold til husstand for nedgravede beholdere. En 
mangel, der ifølge vores erfaringer begrænser den økonomiske 
gevinst af den rationalisering nedgravede beholdere repræsenterer 
- både for borgerne privat og for kommunen.  
 
§ 9.5 Kapacitet for beholdere  
”Kommunen fastsætter, ud fra en vurdering af adgangsforhold, 
pladsforhold og affaldsmængde m.v., beholdernes type samt 
kapacitet for hver enkelt ejendom. Kapacitet skal fastsættes således, 
at der med den fastsatte tømningsfrekvens normalt ikke sker 
overfyldning” Citat med ændring i blå.  
Begrundelse: Det er vores erfaring at forvaltningen ofte ser en lille 
overfyldning, som begrundelse for at opsætte flere beholdere, eller 
gå fra 2 gange ugentligt til 3 gange ugentligt. Dette ser vi som 
unødvendigt og økonomisk belastende for grundejerne.  
Vi ser dette som et af årsagerne til at kommunen i RAP24 har set sig 
nødsaget til at inkludere et projekt om oprydning i gårdene Jvf.: 
Optimering af sorteringsmuligheder ved etageejendomme (tema 1 
- 1.3)  
 
§ 9.6 Anbringelse af beholdere 
 
”Standpladsen ved etageejendomme og fælles standpladser samt 
standpladser for storskrald skal placeres højest 30 meter fra 
renovationsbilens faste holdeplads og højest 50 meter fra 
borgerens hoveddør.” 
 
I andelsforeninger, alment boligbyggerier, fælles gårdlaug, 
kolonihaveforeninger og lignende med beboerselvstyre ifølge 
vedtægter, skal foreningen etablere en fælles miljøstation 
(stadeplads) / nedgravet miljøstation. (affaldssystem) og derved 
undtages for de generelle afstandskrav.  
 
Begrundelse: At kommunen kræver 50 meter fra 
Miljøstation/standplads til hoveddør er meget problematisk, 
medmindre vi skal have standpladser over det hele.  
 
 
§ 9.4 og fortløbende § Beholdere, Særlige tømmesystemer  
 
750 Sorteringspunkter og Partnerskaber.  
Det bør være muligt for grundejerne, i partnerskab med kommunen, 
at etablere miljøstationer, fortrinsvis nedgravede, på offentligt areal 
som en del af de kommunale sorteringspunkter. Ud fra vores 
synspunkt skal det, som det mest effektive, altid være fortrinsvis 
nedgravede beholdere som tilføjes sorteringspunkterne. 
 
Det ville være naturligt at betale de tørre fraktioner 
gennem ordningsgebyrerne og rest/bioaffaldet 
over dagrenovationsgebyret. Etableringsudgifterne til de ekstra 
beholdere som det bliver nødvendigt at tilføje de kommunale 
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sorteringspunkter bør afbetales over en nærmere defineret periode, 
gennem ejendommenes affaldsgebyr (beholderne koster ca. 
100.000 kr. pr. stk.) 
 
Begrundelse  
København Kommune ønsker at etablere 750 sorteringspunkter på 
offentlig vej for at forøge udsorteringen til 70% (de tørre fraktioner). 
Dette støtter vi som et rigtigt godt initiativ. Men det er vores 
erfaring, at al affald/ressourcer skal afleveres det samme sted for at 
virke nemt og overskueligt og motivere den enkelte borger til den 
optimale affaldssortering.  
 
Vi er også skeptiske, når kommunen begrunder 
sorteringspunkterne med ekstra kapacitet til affaldssortering, fordi 
ejendommene mangler plads inde i gårdene. Det er rigtigt nok, at 
udvidelsen af affaldssorteringen har udvidet antallet af beholdere i 
gårdene de senere år. Men vi må fastholde, at mængden af affald er 
den samme. Antallet af restaffaldsbeholdere bør mindskes i takt 
med at borgerne sorterer mere af deres affald til genanvendelse, 
ved etablering af flere fraktioner/beholdere. 
 
Kommunen kan derfor optimere sorteringspunkterne med de ekstra 
beholdere, hvis det bliver muligt for lokale samarbejdspartner 
(Gårdlaug, andelsforeninger og alment boligbyggeri mv.) at købe 
sig ind i sorteringspunkterne. Borgerne vil så kunne aflevere alt 
deres daglige affald samme sted.  
 
Hvis ejendommene betaler deres tilslutning til sorteringspunkterne 
over affaldsgebyrerne, vil det også overkomme de begrænsninger, 
der ligger i budgettet for etableringen af sorteringspunkter. 
Anlæggelsen af nedgravede beholdere kræver meget ofte ekstra 
udgifter til omlægning af ledninger både i jorden og i luften. 
 
Affaldsgebyret for dagrenovation er i 2021: 8,50 kr. pr liter og for 
nedgravede beholder 3.13 kr. eller en besparelse på 5.37 kr.pr. liter 
og med en kapacitet på 5.000 liter er det 26.850 kr. årligt.  
 
Nedgravede beholdere vil desuden mindske trængsel og CO2 
udledning i den københavnske trafik. Ifølge vores beregninger kan 
de sænke den nødvendig lastbiltransport med op til 80%.  
 
Nedgravede beholdere på gaden er meget mere effektive i forhold 
til transport, fordi affaldet ikke skal hentes inde fra gården, og de 
oplagres på et væsentligt mindre overfladeareal i beholdere på op til 
5 kubikmeter under jorden. 
 
 
Venlig hilsen 
Mogens Petersen 
Formand for Nørrebro Lokaludvalg 
 

 



Svar til: Høring 60245 af: Ole Finsen
APPLICATION DATE
11. maj 2023

SVARNUMMER
10

INDSENDT AF
Ole Finsen

VIRKSOMHED / ORGANISATION
FINSEN EJENDOMME ApS

BY
København K

POSTNR.
1253

ADRESSE
Toldbodgade 51B 3. sal

HØRINGSSVAR

Vi har 2 erhvervsejendomme (uden beboelse) som er udlejet til kontorer, i alt ca. 6.000 m2, og må per
definition være grundejer, da vi betaler grundskyld.

I de 40 år vi har ejet disse 2 ejendomme, har vi fået tømt dagrenovation af kommunen og betalt over
ejendomsskattebilletten.

Mange af vores lejere har frokostordninger og dermed mad til overs hver dag. I REGULATIV FOR
HUSHOLDNINGSAFFALD kan vi ikke finde noget der omhandler erhvervsejendomme, men da vi er
grundejer og betaler grundskyld, skal der vel tages højde for det i jeres nye regulativ.

For ikke at belaste miljøet yderligere var det smart at det var ”kommunes” skraldebiler der
servicerede vores type ejendomme, frem for vi skal til private vognmænd og dermed mange ekstra
skraldebiler i gaden.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-ole-finsen


Svar til: Høring 60245 af: Valby Lokaludvalg
APPLICATION DATE
10. maj 2023

SVARNUMMER
9

INDSENDT AF
Valby Lokaludvalg

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Valgårdsvej 8

HØRINGSSVAR

Valby Lokaludvalg har med stor interesse læst Forslag til ændring af regulativ for husholdningsaffald.

Vi har stor opmærksomhed på, at vi får så meget genbrug og genanvendelse som muligt. Vi finder
dog, at det er vigtigt for at få borgerne med, at indsamlingsordningerne etableres og kommunikeres
på en måde, som er forståelig og hensigtsmæssig for borgerne.

Det er endvidere vigtigt, at kommunen sikrer afhentning af materialerne, således at der ikke sker
overfyldning af beholdere mm. med den deraf følgende risiko for fejlplacering af materialerne og
muligvis også faldende indsats hos borgerne for korrekt sortering.

Vi finder, at det er fint, at det bliver tydeligere for borgerne, at det, vi kender som storskrald,
indeholder materialer, som kan genanvendes. Ligeledes er det godt, at porcelæn og keramik og
pottemuld og dyrestrøelse kan genanvendes, og at der kan etableres en ordning, der kan sikre
genanvendelse af bleaffald.

Keramik og porcelæn

Indsamling af porcelæn og keramik sammen med farligt affald kræver en særlig god kommunikation,
da det umiddelbart virker contra-intuitivt.

Det er uklart jfr. § 17.4, hvordan porcelæn og keramik skal håndteres, såfremt der er opstillet et skab
eller en beholder, som ikke må anvendes til porcelæn og keramik. Det kan nok ikke forventes og vil
heller ikke være hensigtsmæssigt, hvis en skåret tallerken skal bringes til en genbrugsplads

Pottemuld og dyrestrøelse

Ved læsning af § 20.10, kan man få den forståelse, at dyrestrøelse ikke kan afleveres på
genbrugspladser – det er ikke nævnt – men måske er det bare en fejl? Det er i hvert tilfælde ikke
hensigtsmæssigt, hvis der er forskellige sorteringsregler.

Bleer

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-valby-lokaludvalg


I den beskrivelse af ordningen, der er fremlagt for Teknik- og Miljøudvalget, fremgår det, at det kun er
i etageejendomme med flere blebørn og ved frivillig tilmelding, der vil ske afhentning af brugte bleer.
Dette fremgår ikke af teksten i regulativet. Det betyder, at det heller ikke fremgår, hvordan bleer i
mindre mængder skal håndteres. Vi går ud fra, at dette beskrives nærmere, når ordningen
igangsættes.

Containere

Der lægges op til, at man ikke mere kan bestille containere, hvis man har store mængder haveaffald
eller affald af stort indbo eller indendørs træ – større mængder end man hensigtsmæssigt kan stille
frem til afhentning i den sædvanlige afhentningsordning. Dette er et særligt problem ved oprydning i
villaer. Såfremt man ikke mere kan bestille container i den kommunale ordning, og man ikke har
mulighed for selv at transportere de kasserede materialer til en genbrugsplads, kan det blive
nødvendigt at lade en anden transportør levere container og sørge for bortkørslen. Der er uklart, om
det fremover vil være tilladt.

Det er korrekt, at de opstillede containere på nuværende tidspunkt kan resultere i blandet affald,
hvilket måske skyldes, at andre end bestilleren lægger affald i containeren. Dette kunne undgås ved
at anvende lukkede og aflåselige containere.

Venlig hilsen

Henrik Palsmar, forperson for Miljøgruppen

Kirsten Henriksen, medlem af Miljøgruppen

MATERIALE:
valby lokaludvalgs svar paa hoering om forslag til revideret regulativ for husholdninsaffald.pdf
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Sekretariatet for Valby Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  
Valby Lokaludvalgs svar på høring om Forslag 

til revideret regulativ for husholdningsaffald 

 

Valby Lokaludvalg har med stor interesse læst Forslag til ændring af 

regulativ for husholdningsaffald.  

 

Vi har stor opmærksomhed på, at vi får så meget genbrug og 

genanvendelse som muligt. Vi finder dog, at det er vigtigt for at få 

borgerne med, at indsamlingsordningerne etableres og 

kommunikeres på en måde, som er forståelig og hensigtsmæssig for 

borgerne.  

 

Det er endvidere vigtigt, at kommunen sikrer afhentning af 

materialerne, således at der ikke sker overfyldning af beholdere mm. 

med den deraf følgende risiko for fejlplacering af materialerne og 

muligvis også faldende indsats hos borgerne for korrekt sortering. 

 

Vi finder, at det er fint, at det bliver tydeligere for borgerne, at det, 

vi kender som storskrald, indeholder materialer, som kan 

genanvendes. Ligeledes er det godt, at porcelæn og keramik og 

pottemuld og dyrestrøelse kan genanvendes, og at der kan etableres 

en ordning, der kan sikre genanvendelse af bleaffald. 

 

Keramik og porcelæn 

Indsamling af porcelæn og keramik sammen med farligt affald 

kræver en særlig god kommunikation, da det umiddelbart virker 

contra-intuitivt.  

Det er uklart jfr. § 17.4, hvordan porcelæn og keramik skal 

håndteres, såfremt der er opstillet et skab eller en beholder, som 

ikke må anvendes til porcelæn og keramik. Det kan nok ikke 

forventes og vil heller ikke være hensigtsmæssigt, hvis en skåret 

tallerken skal bringes til en genbrugsplads 

 

3. maj 2023 

Sagsnummer 

2023-0167968 

 

Dokumentnummer 

2023-0167968-1 

 

 

Sekretariatet for Valby 

Lokaludvalg 

Valgårdsvej 8 

2500 Valby 

 

EAN-nummer 

5798009800480 

 



valby_lokaludvalgs_svar_paa_hoering_om_forslag_til_revideret_regulativ_for_husholdninsaffald.pdf
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Pottemuld og dyrestrøelse 

Ved læsning af § 20.10, kan man få den forståelse, at dyrestrøelse 

ikke kan afleveres på genbrugspladser – det er ikke nævnt – men 

måske er det bare en fejl? Det er i hvert tilfælde ikke 

hensigtsmæssigt, hvis der er forskellige sorteringsregler. 

 

Bleer 

I den beskrivelse af ordningen, der er fremlagt for Teknik- og 

Miljøudvalget, fremgår det, at det kun er i etageejendomme med 

flere blebørn og ved frivillig tilmelding, der vil ske afhentning af 

brugte bleer. Dette fremgår ikke af teksten i regulativet. Det betyder, 

at det heller ikke fremgår, hvordan bleer i mindre mængder skal 

håndteres. Vi går ud fra, at dette beskrives nærmere, når ordningen 

igangsættes. 

 

Containere 

Der lægges op til, at man ikke mere kan bestille containere, hvis 

man har store mængder haveaffald eller affald af stort indbo eller 

indendørs træ – større mængder end man hensigtsmæssigt kan stille 

frem til afhentning i den sædvanlige afhentningsordning. Dette er et 

særligt problem ved oprydning i villaer. Såfremt man ikke mere kan 

bestille container i den kommunale ordning, og man ikke har 

mulighed for selv at transportere de kasserede materialer til en 

genbrugsplads, kan det blive nødvendigt at lade en anden 

transportør levere container og sørge for bortkørslen. Der er uklart, 

om det fremover vil være tilladt. 

 

Det er korrekt, at de opstillede containere på nuværende tidspunkt 

kan resultere i blandet affald, hvilket måske skyldes, at andre end 

bestilleren lægger affald i containeren. Dette kunne undgås ved at 

anvende lukkede og aflåselige containere. 

 

 

 
Venlig hilsen 

Henrik Palsmar, forperson for Miljøgruppen 

Kirsten Henriksen, medlem af Miljøgruppen  



Svar til: Høring 60245 af: Asger
APPLICATION DATE
9. maj 2023

SVARNUMMER
8

INDSENDT AF
Asger

BY
Kbh K

POSTNR.
1112

ADRESSE
Pilestræde 21, 3.1

HØRINGSSVAR

Det er meget uhensigtsmæssigt at kravet til placering af affaldsbeholdere der står i det fri ændres fra
de tidligere 5m afstand fra vinduer til en meget vag formulering i det nye udkast. Dette vil betydeligt
øge muligheden for nabo-stridigheder at der ikke er regler i et regulativ at falde tilbage på. I min optik
er det netop en af KK's opgaver at udfærdige regler der definerer samlivet i byen - og ikke have vage
formuleringer der skubber eventuelle tvister over på borgerne. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-asger


Svar til: Høring 60245 af: Majbrit Andersen
APPLICATION DATE
9. maj 2023

SVARNUMMER
7

INDSENDT AF
Majbrit Andersen

BY
København SV

POSTNR.
2450

ADRESSE
Händelsvej 15

HØRINGSSVAR
Jeg har en nyttehave i en haveforening i Københavns Kommune.
Det er mit elskede fristed. Det vil være en stor udfordring for mig hvis jeg og mine
med-nyttehavere ikke kan komme af med vores haveaffald, som grene, hække
affand og ukrudt, i en grønt container, som vi får i foreningen nogle gange i løbet af
sæsonen. Haven vil blive skæmmet, for hvor skal jeg ellers komme af med mit
affald. Det vil være aldeles problematisk hvis muligheden for at få grønt containere
ud i haveforeningen skulle stoppe. 
Hilsen Majbrit Andersen 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-majbrit-andersen


Svar til: Høring 60245 af: Miljøpunkt Amager
APPLICATION DATE
8. maj 2023

SVARNUMMER
6

INDSENDT AF
Miljøpunkt Amager

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Miljøpunkt Amager

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Jemtelandsgade 3, 4. sal

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede svar.

MATERIALE:
regulativ husholdningsaffald 2023 miljoepunkt amager.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-miljopunkt-amager


regulativ_husholdningsaffald_2023_miljoepunkt_amager.pdf

 

 

Miljøpunkt Amagers høringssvar om forslag til ændring af regulativ for husholdningsaffald 
 

Vi hilser velkommen at Københavns Kommunes regulativ for husholdningsaffald bliver revideret med 

udsortering af flere typer affald til genanvendelse. Det er essentielt at mængden af affald, som 

sendes til forbrænding reduceres for at nå målet i Ressource- og Affaldsplan 2024 Cirkulær 

København, således at 70 procent af husholdningsaffaldet genanvendes. 

 

Det reviderede regulativ indeholder forslag om, at borgerne skal sortere bleaffald, pottemuld, 

dyrestrøelse, keramik og porcelæn til genanvendelse i stedet for at smide det i restaffaldet. Bleaffald 

skal indsamles i separate beholdere, pottemuld og dyrestrøelse skal indsamles sammen med 

haveaffald, og keramik og porcelæn skal indsamles i miljøskabet og –boksen sammen med farligt 

affald. 

 

Jf §27 - ændring fra ’storskrald’ til ’stort indbo og indendørs træ’. Det er fint at ændre retorikken, så 

man bevæger sig væk fra ’skrald’, som forstås som værdiløst til fokus på materialer, så der er fokus på 
ressourceværdien. 

 

Jf §28 – Indsamling af blandt andet bleer og tekstiler skal bidrage til 3 % øget indsamling af 

husholdningsaffald til genanvendelse (ca. 6.665 tons)., ca. 2.250 tons CO2-reduktion og ca. 800 tons 

affald til genbrug. Udvikling af nye indsamlingsordninger, herunder indsamling af bleer, er derfor 

en forudsætning for at nå i mål med Cirkulær København. 

 

Miljøpunkt Amager bifalder, at det ikke længere er muligt at bestille midlertidige containere til 

storskrald og haveaffald da alt for mange typer affald blandes sammen i containerne, og at affaldet 

derfor bliver forurenet og ikke kan genanvendes. 

 

Vi ser også frem til at flere af tiltagene. som blev godkendt i Midtvejsevalueringen af Ressource- og 

Affaldsplan 2024, vil blive implementeret, fx forsøg med affaldsskaktlukninger.  

 

Venlig hilsen 

 

Dorte Grastrup-Hansen 

Centerleder 

Miljøpunkt Amager 

Teknik- og Miljøforvaltningen 

Københavns Kommune 

 

Amager, 3. maj 2023 



Svar til: Høring 60245 af: Dan Bengtsson
APPLICATION DATE
8. maj 2023

SVARNUMMER
5

INDSENDT AF
Dan Bengtsson

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Hf. Røde Mellemvej

BY
2300

POSTNR.
2300

ADRESSE
Skovskadegangen 20

HØRINGSSVAR

Vi er en haveforening i Københavns Kommune med 143 haver.

Det vil blive en meget stor udfordring for vores medlemmer og kommunen selv, hvis vi ikke kan
bestille containere til storskrald og haveaffald. 

Det er ikke muligt for lastbiler med komprimator/grab at køre ind i vores forening. Haveforeningen har
ikke plads til at lave opsamlingssted, hverken for storskrald eller haveaffald.

Mange af vores medlemmer har ikke mulighed for selv at fragte affaldet til genbrugsstationen, da det
ikke er alle i haveforeningen som har bil og trailer. Københavns Kommune arbejder på at nedsætte
bilkørsel i kommunen, derfor vil det være en meget dårlig løsning, at hver enkelt havelejer selv skal
transportere storskrald og haveaffald til genbrugspladsen.

Vi er bange for, hvis den nuværende ordning med at vi kan bestille containere til storskrald og
haveaffald fjernes, kan det medfører at affaldet ender hvor det ikke bliver sorteret og derved ikke
genanvendt, eller endnu værre at det ikke bliver fjernet, men ligger i haverne.

Hvis det bliver liggende, er der stor risiko for at det tiltrækker rotter. Kommunen opfordre
haveforeningerne til at der skal ryddes op i haverne, netop for at undgå rotter.

Vi opfordre Københavns Kommune til at fastholde den nuværende ordning af hensyn til kommunens
borgere, miljøhensyn og som led i rottebekæmpelsen.

Med venlig hilsen

Dan Bengtsson

Formand

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-dan-bengtsson


Haveforeningen Røde Mellemvej

MATERIALE:
hoeringssvar.pdf



hoeringssvar_44.pdf

 

 

 

 

 

 

Høringssvar. 

 

Vi er en haveforening i Københavns Kommune med 143 haver. 

Det vil blive en meget stor udfordring for vores medlemmer og kommunen selv, hvis vi ikke kan 

bestille containere til storskrald og haveaffald.  

Det er ikke muligt for lastbiler med komprimator/grab at køre ind i vores forening. Haveforeningen 

har ikke plads til at lave opsamlingssted, hverken for storskrald eller haveaffald.  

Mange af vores medlemmer har ikke mulighed for selv at fragte affaldet til genbrugsstationen, da det 

ikke er alle i haveforeningen som har bil og trailer. Københavns Kommune arbejder på at nedsætte 

bilkørsel i kommunen, derfor vil det være en meget dårlig løsning, at hver enkelt havelejer selv skal 

transportere storskrald og haveaffald til genbrugspladsen. 

Vi er bange for, hvis den nuværende ordning med at vi kan bestille containere til storskrald og 

haveaffald fjernes, kan det medfører at affaldet ender hvor det ikke bliver sorteret og derved ikke 

genanvendt, eller endnu værre at det ikke bliver fjernet, men ligger i haverne.  

Hvis det bliver liggende, er der stor risiko for at det tiltrækker rotter. Kommunen opfordre 

haveforeningerne til at der skal ryddes op i haverne, netop for at undgå rotter. 

Vi opfordre Københavns Kommune til at fastholde den nuværende ordning af hensyn til kommunens 

borgere, miljøhensyn og som led i rottebekæmpelsen. 

Med venlig hilsen 

Dan Bengtsson 

Formand 

Haveforeningen Røde Mellemvej 



Svar til: Høring 60245 af: Morten Bendix Nielsen, Formand
APPLICATION DATE
3. maj 2023

SVARNUMMER
4

INDSENDT AF
Morten Bendix Nielsen, Formand

VIRKSOMHED / ORGANISATION
HF. Sydgrænsen

BY
Kastrup

POSTNR.
2770

ADRESSE
HF. Sydgrænsen 77A

HØRINGSSVAR
Vi er en haveforening beliggende i Københavns Kommune.
Vi ser det som en stor udfordring for vores medlemmer hvis det fremadrettet ikke
bliver muligt at bestille containere til storskrald og haveaffald. 
Mange af vores medlemmer har ikke mulighed for selv at fragte affald til
genbrugsstationen, hvilket vil stille dem i en meget besværlig situation når de bl.a.
har haveaffald til udsmidning.
For nuværende bestiller vi containere til haveaffald og storskrald 2 gange årligt,
netop for at tilgodese de af vores medlemmer der ikke ellers har mulighed for at
bortskaffe affald på anden vis.
Vi er ydermere af den klare overbevisning, at det i en miljømæssig sammenhæng vil
være uhensigtsmæssigt at vores medlemmer med bil, i langt højere grad vil skulle
køre til genbrugsstationer med deres affald.
Mvh.:

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-morten-bendix-nielsen-formand


Svar til: Høring 60245 af: Christianshavns Lokaludvalg
APPLICATION DATE
3. maj 2023

SVARNUMMER
3

INDSENDT AF
Christianshavns Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Christianshavns Lokaludvalg

BY
København V

POSTNR.
1599

ADRESSE
Rådhuspladsen 1

HØRINGSSVAR

Se det vedhæftede høringssvar+bilag fra Christianshavns Lokaludvalg.

MATERIALE:
christianshavns lokaludvalg om aendret regulativ for husholdningsaffald.pdf
facebook-kommentarer.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-christianshavns-lokaludvalg


christianshavns_lokaludvalg_om_aendret_regulativ_for_husholdningsaffald.pdf

 
3. maj 2023 

J.nr. 2023-0153835 
 

Teknik- og Miljøforvaltningen 
 
 
 
 
Med mail den 18. april 2023 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt 
om høringssvar om forslag til revideret regulativ for 
husholdningsaffald. Der er svarfrist den 16. maj 2023.  
 
Christianshavns Lokaludvalgs bemærkninger: 

• Det er uhensigtsmæssigt, at keramik og porcelæn skal indsamles 
i miljøskabet/boksen sammen med farligt affald. Det kan føre til, 
at der sløses med aflåsningen af miljøskabet/boksen med farligt 
affald.  
 
Indsamling af keramik og porcelæn til genanvendelse kan i 
stedet ske ved sorteringspunkterne. Alternativt skal åbning og 
aflåsning af miljøskabet/boksen med farligt affald kunne ske 
forholdsvis nemt for dem, der skal have adgang 
til miljøskabet/boksen og uden brug af kode. Det bør 
undersøges, om det kan ske ved brug af et elektronisk nøglekort. 
 

• Affaldsindsamlingen foregår efterhånden i mange beholdere. De 
mange beholdere fylder i de små gårde. Man bør derfor 
overveje, om der er behov for endnu en beholder til at håndtere 
bleaffald.  
 
Det fremgår ikke, hvad tømningsfrekvensen vil være. Hvis ikke 
den tømmes tit, vil det måske give lugtgener.  
 
 

• Det nævnes, at grundejer i etageejendomme m.m. skal udpege en 
affaldsansvarlig. Men det nævnes ikke, hvilke beføjelser den 
ansvarlige skal have og hvilke sanktioner, der måtte være, hvis 
vedkommende ikke lever op til sit ansvar. 
 
 

• Umiddelbart ser det ud som om, at borgerne i større grad end 
hidtil selv skal sørge for transport af større genstande til 
genbrugspladser. Det kan ses som en modsætning til den førte 
trafik- og parkeringspolitik, som alt andet lige gør det sværere 
for beboerne at transportere store genstande til og fra deres 
bolig. 
 



christianshavns_lokaludvalg_om_aendret_regulativ_for_husholdningsaffald.pdf
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• Lokaludvalget foreslår, at det ændrede regulativ for 
husholdningsaffald evalueres efter to år, da affaldsområdet er 
dynamisk. 
 

En høringsperiode på 4 uger på så vigtigt et område for borgerne er 
ikke rimelig. Borgerne kan dårligt nå at orientere sig om sagen og 
lokaludvalgene har begrænset mulighed for at gennemføre 
borgerdialog om den. 

Lokaludvalget har skrevet om sagen på Facebook-side. I bilaget ses 
kommentarer om sagen. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Asbjørn Kaasgaard, 
Christianshavns Lokaludvalg 



facebook-kommentarer.pdf

 



Svar til: Høring 60245 af: Vesterbro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
3. maj 2023

SVARNUMMER
2

INDSENDT AF
Vesterbro Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Vesterbro Lokaludvalg

BY
København V

POSTNR.
1758

ADRESSE
Lyrskovgade 4, 4. sal

HØRINGSSVAR

Vesterbro Lokaludvalg og Lokaludvalgets Teknik- og Miljøudvalget har drøftet forvaltningens forslag,
og vi har ingen kommentarer til det fremsendte materiale.

MATERIALE:
2023-0170498-2 svar fra vesterbro lokaludvalg om hoering over forslag til aendret regulativ fo
49579424 1 0.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-vesterbro-lokaludvalg


2023-0170498-2_svar_fra_vesterbro_lokaludvalg_om_hoering_over_forslag_til_aendret_regulativ_fo_49
579424_1_0.pdf

     
Sekretariatet for Vesterbro og Kgs. Enghave Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  
Svar fra Vesterbro Lokaludvalg om Høring over forslag 
til ændret regulativ for husholdningsaffald 

 

 

Vesterbro Lokaludvalg og Lokaludvalgets Teknik- og Miljøudvalget har 

drøftet forvaltningens forslag, og vi har ingen kommentarer til det frem-

sendte materiale.  

 

 

Venlig hilsen 

Thomas Egholm, forperson for Vesterbro Lokaludvalg 

 

3. maj 2023 

Sagsnummer 

2023-0170498 

 

Dokumentnummer 

2023-0170498-2 

 

 

Sekretariatet for Vesterbro og 

Kgs. Enghave Lokaludvalg 

Lyrskovgade 4 

1758 København V 

 

EAN-nummer 

5798009800473 

 



Svar til: Høring 60245 af: Tobias
APPLICATION DATE
19. april 2023

SVARNUMMER
1

INDSENDT AF
Tobias

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Kolonihaveforeningen 4. maj 1921

BY
København Ø, Danmark

POSTNR.
2100

ADRESSE
Lersøstien 127

HØRINGSSVAR

Vi er én af flere haveforeninger i København, som vil blive negativt påvirket af forslaget om at stoppe
muligheden for at bestille midlertidige containere til storskrald og haveaffald. 

Da større lastbiler med komprimator eller grab ikke kan køre ind til vores forening, kan vi ikke få
afhentet løst storskrald eller løst haveaffald. Begge affaldstyper produceres i store mængder
og samtidig har mange af vores medlemmer ikke mulighed for selv at fragte affald til
genbrugsstationen. Vi har allerede en ordning med havebeholdere, som dog langtfra kan rumme alt
vores haveaffald.

Får vi fjernet vores nuværende mulighed for at kunne få afhentet storskrald og haveaffald i
midlertidigt opstillede containere, medfører det en risiko for at affaldet behandles på en måde eller
havner steder, som ikke understøtter genanvendelse og ikke er til gavn for miljøet. Hvis forslaget
vedtages, vil vi derfor kunne blive tvunget til at benytte private aktører til at afhente vores storskrald
og haveaffald, hvilket jo vil være i strid med Affaldsaktørbekendtgørelsen.

Alternativet ville være, at vi med private biler og trailere skulle køre i pendulfart til
genbrugsstationen. Udover at vi ikke råder over en flåde af biler og trailere til at løse opgaven,
harmonerer det dårligt med både vores egen miljøbevidsthed samt Københavns Kommunes mål om
at reducere privatbilismen. Vi vil derfor appellere til, at ordningen med midlertidige containere til
storskrald og haveaffald bibeholdes de steder, hvor den ikke kan erstattes af de øvrige
henteordninger.

Med venlig hilsen

Tobias, affaldsansvarlig i Hf. 4. maj 1921

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-horing-60245-af-tobias


 
 
Teknik- og Miljøforvaltningen 
 

22. maj 2023 
J.nr. 2023-0167469 

 
 
 
 

Med mail den 18. april 2023 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt om høringssvar 
om forslag til revideret regulativ for husholdningsaffald. Der var svarfrist den 16. maj 
2023. Jeg beklager, at I først får Indre By Lokaludvalgs høringssvar nu.  

Indre By Lokaludvalg, der behandlede sagen i sit møde den 11. maj 2023, har 
følgende overordnede bemærkninger og forslag: 

• Et regulativ på 50 sider om husholdningsaffald er udtryk for en detailstyring, 
som kan give bagslag. 

• Regulativet for husholdningsaffald og andre regulativer for affald bør 
indeholde bestemmelser om hvornår på dagen, borgerne kan forvente at få 
affald hentet. I beboelsesområder som Indre By bør der ikke hentes affald i 
perioden kl. 21.00-07.00. Dette skal også gælde for erhvervsaffald. 

• Regulativet for husholdningsaffald indeholder meget information, hvorfor der 
er behov for en borgerrettet kommunikation om, hvordan det implementeres. 

• Lokaludvalget beder forvaltningen om at redegøre overfor lokaludvalget og 
Teknik- og Miljøudvalget for, hvordan forvaltningen vil kommunikere 
regulativet for husholdningsaffald.  over for turister i hotellignende lejligheder 
som fx. airbnb-lejligheder, idet der i Indre By er mange ejendomme med 
sådanne lejligheder. 
 

• Lokaludvalget beder forvaltningen om at redegøre overfor lokaludvalget og 
Teknik- og Miljøudvalget for, hvad dem, der ikke kan sortere deres affald, fx. 
ældre, svage og handicappede, skal gøre.  
 

• Det skal slås fast, hvem der har ansvaret for rengøringen omkring 
affaldsbeholdere og sorteringspunkter i gårdene og på gaderne. 

• Sortering af husholdningsaffald skal være fleksibelt og tage udgangspunkt i 
konkrete forhold, fx. således at ejendomme kan deles om beholdere til affald. 

• Generelt bør være sådan, at med undtagelse af rest/madaffaldsbeholderen bør 
ejendomsejerne kunne bestille/afbestille beholdere efter ejendommens behov. 
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• I Indre By er der gårde, hvor der ikke er plads til affaldsbeholdere. Der skal 
derfor gives dispensation til ejendomme i Indre By med små gårde fra 
regulativet for husholdningsaffald.  
 

• Lokaludvalget beder forvaltningen om at redegøre overfor lokaludvalget og 
Teknik- og Miljøudvalget for, hvad der konkret sker med de forskellige 
fraktioner af affald, efter at borgerne har sorteret det. 
 

• Lokaludvalget foreslår, at man iværksætter en test af robotsortering af 
husholdningsaffald fra Indre By. Man kan med en sådan test få afprøvet, om 
robotsortering giver samme eller bedre affaldssortering end affaldssorteringen, 
som borgerne udfører.  

 

Lokaludvalg har følgende konkrete bemærkninger til forslaget til ændret regulativ for 
husholdningsaffald: 

• Det er uhensigtsmæssigt, at keramik og porcelæn skal indsamles i 
miljøskabet/miljøboksen sammen med farligt affald. Det kan føre til, at der 
sløses med aflåsningen af miljøskabet/miljøboksen med farligt affald eller at 
keramik og porcelæn placeres ved siden af miljøskabet/miljøboksen. 
Indsamling af keramik og porcelæn til genanvendelse kan i stedet ske ved 
sorteringspunkterne. I øvrigt er miljøskabene generelt for små. 

• Det står næppe klart for borgerne, hvad der er porcelæn og keramik, og man 
kan ikke forvente, at en ejendoms affaldsansvarlig kan forklare det for 
beboerne i ejendommen. 
 

• Affaldsindsamlingen foregår efterhånden i mange beholdere. De mange 
beholdere fylder i de små gårde. Man bør derfor overveje, om der er behov for 
endnu en beholder til at håndtere bleaffald. Det fremgår ikke, hvad 
tømningsfrekvensen vil være. Hvis ikke blebeholderen tømmes tit, vil det 
måske give lugtgener. Der er en del ejendomme, som ikke har blebørn. Hvis 
denne sorteringsordning indføres, bør det derfor være beholdere, som man 
bestiller/afbestiller alt efter ejendommens behov.  

• Umiddelbart ser det ud som om, at det ændrede regulativ alt andet lige vil føre 
til flere affaldshentningskørsler med tunge køretøjer. Det er uhensigtsmæssigt 
især i områder med smalle gader, som der fx. er i Middelalderbyen.  

• Det nævnes, at grundejer i etageejendomme m.m. skal udpege en 
affaldsansvarlig. Men det nævnes ikke, hvilke beføjelser den ansvarlige skal 
have og hvilke sanktioner, der måtte være, hvis vedkommende ikke lever op til 
sit ansvar. Det står ikke klart, om de affaldsansvarlige i ejendommene får en 
kontakt i kommunen. Forvaltningen skal være opmærksom på, at i mange 
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tilfælde vil den affaldsansvarlige i en ejendom udføre arbejdet frivilligt og 
uden betaling. 

 

En høringsperiode på 4 uger på så vigtigt et område for borgerne er ikke rimelig. 
Borgerne kan dårligt nå at orientere sig om sagen. Det kan betyde mindre medejerskab 
til udvidelsen af ordningen. 

Den korte høringsperiode gør, at lokaludvalget ikke har kunnet gennemføre 
borgerdialog om forslaget til ændret regulativ for husholdningsaffald. Lokaludvalget 
foreslår, at høringsperioden forlænges til den 1. juli 2023, så der er mulighed for en 
offentlig debat om forslaget. Hvis høringsperioden forlænges til 1. juli 2023, vil 
lokaludvalget invitere til et offentligt møde om sagen medio juni i samarbejde med 
forvaltningen. 

 

Med venlig hilsen 

Bent Lohmann, 
Indre By Lokaludvalg 

 


